
Vážení přátelé a příznivci opavského basketbalu. Na úvod bych chtěl říct, že jsem nikam nezmizel ani 

neodjel na dovolenou. Ale výhružky, kterým v poslední době čelím a celý mediální humbuk, který se 

v posledních týdnech a dnech kolem mne strhl, mne donutily se načas neobjevovat na veřejnosti. Po 

celou dobu, kdy jsou uveřejňovány články, komentáře a zaručené informace jsem nedostal prostor 

prezentovat svůj pohled, a proto bych tak chtěl učinit nyní. 

Fanouškem basketbalu jsem už dlouhou řádku let. Jako fanoušek a držitel permanentky jsem byl už u 

mistrovských titulů v hale na Mařádkové i sestupu do 2.ligy a následného postupu 7 statečných zpět 

do extraligy. 

Když jsem byl po rezignaci tehdejšího představenstva v roce 2020 osloven Petrem Czudkem, 

se kterým mne pojilo dlouholeté kamarádství, panem náměstkem Schreierem a Michalem 

Štěpánkem, abych vstoupil do představenstva, s díky, ale i pokorou jsem toto přijal. Protože se téměř 

celý život pohybuji ve sportovním prostředí ať už jako závodník, trenér, rozhodčí na všech úrovních, 

včetně mezinárodních, bral jsem to jako ocenění mé předchozí sportovní práce. 

Přestože jsem nikdy nebyl ani nejsem voličem ANO, hned od začátku jsme si s panem primátorem 

vyříkali naše politické postoje a po celou dobu mého působení v klubu ani pan primátor ani nikdo jiný 

z vedení města nezasahovali do mé práce ředitele a předsedy představenstva, ani další práce a 

činnosti klubu. Ba naopak, město výrazně přispělo k vyřešení nepříznivé finanční situace, ve které se 

klub nacházel při mém nástupu a jeho trvalá finanční podpora je nezastupitelná. Z tohoto místa se 

sluší za tuto podporu SMO poděkovat. 

Postupně jsem, jako předseda představenstva, i při svém zaměstnání, které pro mne znamenalo i 

množství cestování, začal pronikat do práce klubu, seznamoval se s historickými dokumenty a 

účetními výkazy a zjišťoval silné a slabé stránky organizace, ale také upozorňoval na nedostatky a 

snažil se nastartovat proces obnovy.  

Když potom v roce 2022 rezignoval na funkci ředitele Kamil Vajda, za jehož řízení se klub dostal na 

pokraj bytí a nebytí, domluvil jsem se s tehdejším náměstkem Jedličkou, že ukončím svůj, ještě stále 

platný pracovní kontrakt a budu se již nadále jen plně věnovat práci v klubu. Následně mne rada 

města jmenovala nejen předsedou představenstva, ale i ředitelem klubu. 

Přestože sezóna 2022/23 nebyla ani finančně ani výsledkově jednoduchá, vyvrcholila po 20 letech 

ziskem mistrovského titulu v roce 2023. Největší vliv na získání titulu měli nejen hráči, ale hlavně 

osoba hlavního trenéra pana Petra Czudka, který zúročil své hráčské i trenérské zkušenosti a dokázal 

po zisku vítězství v českém poháru v roce 2022 dovést tým až na pomyslný vrchol KNBL. 

Postupně se ale naše názory začaly rozcházet. Měli jsme odlišný pohled na to jak má profesionální 

klub fungovat a jak má být řízen. Na řídících funkcích pracuji od svých 28 let a snažil jsem se základní 

principy řízení aplikovat i v klubu. Jsem zvyklý tvrdě pracovat a plnění zadaných úkolů očekávám i od 

svých spolupracovníků a podřízených.  

Moje vize a koncepce byla vytvořit profesionálně fungující klub s jasnými pravomocemi a 

zodpovědnostmi, fungujícími procesy a s co největší nezávislostí na příspěvcích města. Největší 

basketbalová hala, mládežnická základna a zájem o basketbal v Opavě jsou pro to nejlepší výchozí 

základnou. To, s čím jsem nepočítal, je neochota lidí ke změně a vystoupení z jejich komfortní zóny, 

která tady funguje po dlouhou řádku let. Soustředil jsem se na svou práci a věnoval svůj volný čas, 



který jsem jinak mohl věnovat rodině nebo svým koníčkům, práci pro klub. Domníval jsem se, že svým 

pracovním nasazením a dosaženými výsledky motivuji svým příkladem i ostatní. Namísto toho jsem 

dostal nálepku toho z korporátu, který sportu nerozumí. 

Petr Czudek v jednom ze svých posledních rozhovorů řekl, že klub lidsky rozdělily povodně. Pro mne 

se ale ukázaly i skutečné charaktery lidí. Přípravě na povodně a odstraňování škod jsem věnoval 

veškeré své úsilí a čas a trávil dny a noci spolu s dalšími na hale. Myslím si, že jsem i já výraznou 

měrou přispěl k eliminaci škod a rychlému znovuobnovení provozu haly. Když jsem viděl, jak jeden 

z lidí blízkých klubu, přišel při povodních téměř o vše, věnoval jsem mu ze svého výraznou finanční 

částku bez toho, abych o tomto kohokoliv informoval. Nyní se dovídám, že jsem tyto peníze vzal 

z klubových peněz. Zodpovědně prohlašuji, že to byla z mé strany pouze osobní iniciativa pomoci 

člověku v nezáviděníhodné životní situaci a prostředky, které jsem poskytl, byly pouze moje a neměly 

nic společného s klubovými penězi. 

Jsem v kontaktu s majiteli a řediteli basketbalových i jiných sportovních klubů nejen v Česku, ale i 

v zahraničí. I na základě diskuzí s nimi a s využitím jejich zkušeností jsem se snažil vytvořit fungující 

organizační strukturu. Po celou dobu mé práce jsem nezasahoval do práce sportovního manažera a 

představenstvo akceptovalo všechny jeho návrhy, co se týkalo jak výběru hráčů, tak jejich finančních 

podmínek. Jelikož Petr Czudek opakovaně během této sezóny prohlásil, že nadále nechce trénovat, 

začal jsem s ním já, a následně i představenstvo společně s dozorčí radou jednat o jeho dalších 

představách pokračování.  Jeho prvotní představou bylo stát se generálním manažerem klubu a 

postavit sportovního úsek a generálního manažera na vrchol postavení v klubu. Tento návrh ani 

požadované finanční podmínky neodpovídaly ani představám představenstva a dozorčí rady ani 

finančním možnostem klubu.  Představenstvo a dozorčí rada společně rozhodli o rozdělení pozic 

trenéra A mužstva a sportovního manažera a toto bylo Petru Czudkovi oznámeno. Následně nám bylo 

Petrem Czudkem předneseno, že by chtěl pokračovat na pozici sportovního manažera, ale k tomu 

požadoval i převedení péče o partnery pod něho a výplatu provizí ze všech reklamních smluv. Jako 

městská organizace jsme nesouhlasili ani s vyplácením podílů ze sponzorských peněz a v rámci 

transparentnosti chtěli vypsat výběrové řízení na sportovního manažera a vyzvali Petra Czudka, aby 

se do tohoto výběrového řízení přihlásil. 

Ve svém profesním životě jsem byl zvyklý vést dlouhá a tvrdá jednání a vyjednávání, která byla vždy 

na bázi vzájemného respektu a slušnosti. Nepotřebuji se hnát za pozicí nebo finančními výhodami. 

Svou prací jsem se zabezpečil natolik, že práce pro klub byla pro mne víceméně koníčkem a přinášela 

mi uspokojení a radost z odvedené práce. Kdyby se teď v komentářích nezačaly objevovat moje 

fotografie, tak spousta lidí asi ani neví, jak vypadám a co vlastně ředitel klubu dělá. Tváří klubu vždy 

byl a pro většinu lidí i žijící legendou je Petr Czudek. 

Petr Czudek je jednoznačně nejvýznamnější osobou opavského basketbalu a obrovsky se zasloužil o 

jeho rozvoj. Je ale také tím, který se snaží o to, aby všechna rozhodnutí byla taková, jaké chce on. To 

co v klubu opravdu funguje, je naprostá loajalita k Petru Czudkovi. Nikdo se neodváží vůči němu 

veřejně vystoupit nebo kritizovat jeho rozhodnutí. 

Překvapila mne agresivita, se kterou je vedena kampaň proti mé osobě. Nepravdivá a zkreslená 

vyjádření, vymyšlené krádeže, fejkové profily na FB útočící na mne i moji rodinu, anonymy, 

vyhrožování i snaha zpolitizovat celou kauzu. Součástí se staly i telefonáty, maily a SMS zprávy 

zasílané lidem s žádostí o uveřejnění komentářů glorifikujících Petra Czudka a naopak s požadavky na 



útočné a dehonestující komentáře na moji osobu. Jelikož vím, odkud většina z toho pochází, zvažuji 

další právní kroky. 

Jak jsem již uvedl, mojí snahou není a nikdy nebylo klub potopit, ale přivést na profesionální cestu. 

Přestože nerad odněkud utíkám a odcházím od nedodělané práce, rozhodl jsem se po důkladném 

zvážení dnes požádat primátora města o mé uvolnění z funkce předsedy představenstva i ředitele 

klubu s okamžitou platností hodlám ukončit veškeré své aktivity v klubu. Nic není víc než klub. Ani já, 

ani Petr Czudek. Proto dnes odcházím, a proto jsem nemohl přistoupit na podmínky, které si Petr 

Czudek stanovil. 

Tím pro mne zcela končí jedna životní kapitola. Myslím si, že zanechávám klub v dobré finanční 

kondici, hospodařící s rozpočtem vyšším než 40 miliónů korun a s dostatečným zůstatkem na účtech 

pro úspěšné dokončení sezóny.  Podařilo se zcela oddělit financování mládežnického a vrcholového 

sportu, materiální i finanční podmínky hráčů se neustálé zlepšují. Klub se rychle vzpamatoval 

z povodní a následné opravy mu dokonce pomohly zlepšit podmínky na hale. Klub provozuje fungující 

hotel, fan shop a rozvíjející se doplňkové služby občerstvení. Lidé v klubu pracují na větší atraktivitě 

zápasů a zlepšení diváckého zážitku. Byla to instalace LED panelů nebo nové reproduktory, jsou to 

světla a efekty a připravují se i další novinky. Stále pokračují sportovní přípravky na základních 

školách, klub má statut SpS a VSCM na čemž se podílí celkem 42 trenérů. Nic z toho by nebylo možné 

bez práce zaměstnanců, trenérů a dalších, kteří věnují klubu spoustu času. Všem bych chtěl za jejich 

práci nesmírně poděkovat. Poděkování patří také statutárnímu městu Opava, Moravskoslezskému 

kraji, Asociaci ligových klubů a všem partnerům, bez kterých není sport možný. Bohužel zde zůstává 

pachuť špatných mezilidských vztahů a neochoty věci měnit. To, co se ale nyní kolem klubu děje, 

dehonestuje nejen práci moji, ale především práci všech v klubu. 

Nakonec bych chtěl poděkovat všem, kteří mi umožnili, abych mohl tuto práci vykonávat. Dlouhou 

dobu mi přinášela radost a uspokojení a byla pro mne hnacím motorem. Děkuji všem, kteří se mnou 

spolupracovali a kterým jsem možná trochu ukázal cestu jak dál. Mému nástupci přeji úspěšné se 

vyrovnání s dalšími výzvami, které před klubem stojí a budou stát. Hráčům přeji, aby jejich sportovní 

výkonnost rostla, dosáhli vytoužených cílů, jak sportovních, tak osobních a po ukončení kariéry se co 

nejlépe uplatnili v dalším životě. Realizačnímu týmu přeji, ať se mu podaří navázat na výsledky, 

kterých klub dosáhl pod vedením Petra Czudka. Fanouškům přeji, aby je basket stále bavil a aby 

zůstali pověstným žlutým peklem. 

Odcházím obohacen o nové znalosti a zkušenosti, s novými známými a přáteli, ale také s hořkou 

zkušeností, kam až jsou ochotni někteří lidé zajít pro dosažení svých osobních cílů. Všem společně 

potom přeji, aby nikdy nemuseli čelit takovému mediálnímu tlaku a dehonestaci, jako jsem musel 

v posledních dnech čelit já. 

 

V Opavě 24.února 2025 

                                                   Radim Vysocký v.r. 


